
Ajuntament d' Alfara del Patriarca

  ACTA 

Expediente nº: Órgano Colegiado: 

PLN/2021/6 El Pleno 

 

DATOS DE CELEBRACIÓN DE LA SESIÓN 

Tipo Convocatoria Ordinaria

Fecha 9 de junio de 2021 

Duración Desde las 20:00 hasta las 21:40 horas 

Lugar Salón de plenos 

Presidida por Maria Luisa Almodovar Torres 

Secretario Helena Beunza Ibañez 

 

ASISTENCIA A LA SESIÓN 

DNI Nombre y Apellidos Asiste

22535084Y Inmaculada Beltran Andres SÍ

48444717R Jaume Martínez Romero SÍ

52658414Y Julio Berga Navarro SÍ

52729171S M Pilar Miralles Camps SÍ

24325541M Maria Luisa Almodovar Torres SÍ

48443347B Mario Zacares Romero SÍ

48676491G María Boix Lluna NO

73779821F Miquel Àngel Martinez Gascó SÍ

29170419W Sergi Pastor Camisan SÍ

48435427A Sonia Rodado Mora SÍ

19887424Z Víctor Palanca Palau SÍ

Excusas de asistencia presentadas:
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Ajuntament d' Alfara del Patriarca

1. María Boix Lluna:
«fuerza mayor»

 

 

Una vez verificada por el Secretario la válida constitución del órgano, el Presidente abre 
sesión, procediendo a la deliberación sobre los asuntos incluidos en el Orden del Día

 

A) PARTE RESOLUTIVA 

 

Aprobación del acta de la sesión anterior celebrada el 31 de marzo de 2021.

Favorable Tipo de votación: Unanimidad/Asentimiento

Por la Alcaldía-Presidencia se pregunta a los miembros del Pleno de la 
Corporación si alguno desea formular observaciones al acta de la sesión ordinaria 
anterior, celebrada el 31 de marzo de 2021 y cuyo borrador ha sido distribuido con 
anterioridad a este acto, en atención a lo preceptuado por el artículo 91 del RD 
2568/1986, de 28 de noviembre (ROF).
Sometido a votación el borrador del acta anterior, el Pleno de la Corporación, por 
unanimidad de los asistentes ACUERDA:
PRIMERO: Considerar aprobada el acta de la sesión ordinaria celebrada el 31 de 
marzo de 2021, ordenándose su transcripción al Libro de Actas del Pleno.

 

Solicitudes presentadas por el "Consell d'Infància i Adolescència d'Alfara del 
Patriarca".

Favorable Tipo de votación: Unanimidad/Asentimiento

La Presidencia da cuenta de las solicitudes presentadas por el "Consell d'Infància i 
Adolescència d'Alfara del Patriarca" ante este Ayuntamiento con Registro de 
Entrada número 2021-E-RC-928 de 7 de junio de 2021.
Tras la exposición de las propuestas presentadas y sometido el asunto a votación, 
el Pleno de la Corporación, por UNANIMIDAD, ACUERDA:
PRIMERO.- Estudiar y valorar las solicitudes presentadas por el Consell, coforme 
las disponibilidades presupuestarias, entre el ejercicio actual y los próximos.
SEGUNDO.- Agradecer al Consell d'Infància i Adolescència d'Alfara del Patriarca 
su participación y animarles a seguir colaborando en el bienestar de las vecinas y 
los vecinos del municipio.

 

Propuesta festivos locales 2022. Expediente 501/2021.

Favorable Tipo de votación: Unanimidad/Asentimiento
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Ajuntament d' Alfara del Patriarca

Vista la solicitud presentada ante este Ayuntamiento por el Servicio Territorial de 
Trabajo, Economía Social y Emprendeduría de Valencia, con número de registro 
2021-E-RC-831 de fecha 21 de mayo de 2021, solicitando Acuerdo de Pleno de la 
Corporación proponiendo las dos festividades locales durante el año 2022.
Consultado el calendario para el próximo año 2022.
A la vista del dictamen informativo favorable de la Comisión Municipal Permanente 
y de Cuentas.
Sometido el asunto a votación, por unanimidad, ACUERDA:
PRIMERO.- Aprobar los festivos locales para el año 2022 de carácter retribuido y 
no recuperable y por su carácter tradicional en las siguientes fechas:

• 25 de abril de 2022: San Vicente Ferrer 
• 24 de agosto de 2022: San Bartolomé 

SEGUNDO.- Dar traslado del presente acuerdo a la Dirección General de 
Administración Local de la Generalitat Valenciana y al Servicio Territorial de 
Trabajo, Economía Social y Emprendeduría de Valencia, a efectos de elaboración 
del Calendario Laboral de la provincia para el año de 2022.

 

Presupuesto 2021. Expediente 48/2021.

Favorable Tipo de votación: Ordinaria
A favor: 6, En contra: 2, Abstenciones: 2, Ausentes: 0

Visto el expediente número 48/2021 para la aprobación del presupuesto para 
2021.
Tras las alegaciones recibidas a su aprobación inicial y una vez subsanadas.
Visto el Dictamen de la Comisión Municipal Permanente y de Cuentas.
La Sra. Alcaldesa abre el turno de palabra.
El portavoz del Grupo Popular, Víctor Palanca, anuncia que votará en contra, 
manteniendo así la postura que adoptó su grupo en primera votación.
Mario Zacares, concejal de Ciudadanos, anuncia que también va a continuar con 
la postura de la primera votación, votar en contra.
Sergi Pastor, portavoz del Grupo Compromís, dice que se van a abstener 
alegando la misma razón, mantener la postura de la primera votación del 
Presupuesto 2021.
Sometido el asunto a votación, con los 6 votos A FAVOR de PSPV, las 2 
ABSTENCIONES de los concejales de Compromís y los 2 VOTOS EN CONTRA 
de los concejales del PP Y Ciudadanos, el Pleno de la Corporación, por MAYORÍA 
ABSOLUTA, ACUERDA:
PRIMERO.- Aprobar provisionalmente el Presupuesto del ejercicio 2021.
SEGUNDO.- Ordenar la publicación provisional. 

 

Modificación de crédito. Expediente 516/2021.

Favorable Tipo de votación: Unanimidad/Asentimiento
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Ajuntament d' Alfara del Patriarca
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Expedient nº: Òrgan Col·legiat: 

PLN/2021/6 El PLE 

 

DADES DE CELEBRACIÓ DE LA SESSIÓ 

Tipus Convocatòria Ordinària 

Data 9 de juny de 2021 

Duració Des de las 20:00 fins les  21:40 hores 

Lloc Saló de Plens 

Presidida per María Luisa Almodovar Torres 

Secretari Helena Beunza Ibáñez 

 

ASSISTÈNCIA A la SESSIÓ 

DNI Nom i Cognoms Assisteix 

22535084I Inmaculada Beltrán Andrés SÍ 

48444717R Jaume Martínez Romero SÍ 

52658414I Julio Berga Navarro SÍ 

52729171S M Pilar Miralles Camps SÍ 

48443347B Mario Zacares Romero SÍ 

48676491G María Boix Lluna NO 

73779821F Miquel Àngel Martinez Gascó SÍ 

29170419W Sergi Pastor Camisan SÍ 

48435427A Sonia Rodado Mora SÍ 

19887424Z Víctor Palanca Palau SÍ 

 
 

 

ACTA 
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Una vegada verificada per la Secretària la vàlida constitució de l’òrgan, el President 

obri sessió, procedint a la deliberació sobre els  assumptes inclosos en l’Ordre del dia. 

 

A) PART RESOLUTIVA 

 

Aprovació de l'acta de la sessió anterior celebrada el 31 de març de 2021. 

Favorable 
 

Tipus de votació: 
Unanimitat /Assentiment 

Per l'Alcaldia-Presidència es pregunta als membres del Ple de la  

Corporació si algun desitja formular observacions a l'acta de la sessió  

ordinària anterior, celebrada el 31 de març de 2021 i l'esborrany del qual ha sigut  

distribuït amb anterioritat a aquest acte, en atenció al preceptuat per   

l’article 91 del RD 2568/1986, de 28 de novembre (ROF). 

Sotmès a votació l'esborrany de l'acta anterior, el Ple de la Corporació,  

per unanimitat dels assistents ACORDA: 

PRIMER: Considerar aprovada l'acta de la sessió ordinària celebrada el  

31 de març de 2021, ordenant-se la seua transcripció al Llibre d'Actes del  

Ple. 

 

Sol·licituds presentades pel "Consell d'Infància i Adolescència d'Alfara del  

Patriarca". 

Favorable 
 

Tipus de votació: 
Unanimitat/Assentiment 

La Presidència informa de les sol·licituds presentades pel "Consell  

d'Infància i Adolescència d'Alfara del Patriarca" davant aquest Ajuntament amb  

Registre d'Entrada número 2021-I-RC-928 de 7 de juny de 2021. 

Després de l'exposició de les propostes presentades i sotmès l'assumpte a  

votació, el Ple de la Corporació, per UNANIMITAT, ACORDA: 

PRIMER.- Atendre a les sol·licituds, conforme les disponibilitats  

pressupostàries, entre l'exercici actual i els pròxims 

 

 

Proposta festius locals 2022. Expedient 501/2021 

Favorable 
 

Tipus de votació: 
Unanimitat/Assentiment 
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Vista la sol·licitud presentada davant aquest Ajuntament pel Servei Territorial  

de Treball, Economia Social i Emprenedoria de València, amb número de  

registre 2021-I-RC-831 de data 21 de maig de 2021, sol·licitant Acord de 

Ple per la Corporació proposant les dues festivitats locals durant el  

any 2022. 

Consultat el calendari per al pròxim any 2022. 

A la vista del dictamen informatiu favorable de la Comissió Municipal  

Permanent i de Comptes. 

Sotmès l'assumpte a votació, per unanimitat, ACORDA: 

PRIMER.- Aprovar els festius locals per a l'any 2022 de caràcter  

retribuït i no recuperable i pel seu caràcter tradicional en les següents  

dates: 

• 25 d'abril de 2022: Sant Vicent Ferrer 

• 24 d'agost de 2022: Sant Bartolomé 

SEGON.- Donar trasllat del present acord a la Direcció general de  

Administració Local de la Generalitat Valenciana i al Servei Territorial de  

Treball, Economia Social i Emprenedoria de València, a l'efecte de  

elaboració del Calendari Laboral de la província per a l'any de 2022. 

 

 

Pressupost 2021. Expedient 48/2021. 

Favorable 
 

Tipus de votació: 
Unanimitat/Assentiment 

Vist l'expedient número 48/2021 per a l'aprovació del pressupost para  

2021. 

Després de les al·legacions rebudes a la seua aprovació inicial i una vegada 

esmenades. 

Vist el Dictamen de la Comissió Municipal Permanent i de Comptes. 

La Sra. Alcaldessa obri el torn de paraula. 

El portaveu del Grup Popular, Víctor Palanca, anuncia que votarà en contra,  

mantenint així la postura que va adoptar el seu grup en primera votació. 

Mario Zacares, regidor de Ciutadans, anuncia que també va a continuar  

amb la postura de la primera votació, votar en contra. 

Sergi Pastor, portaveu del Grup Compromís, diu que es van a abstenir  

al·legant la mateixa raó, mantenir la postura de la primera votació del  
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Pressupost 2021. 

Sotmès l'assumpte a votació, amb els 6 vots A favor de PSPV, les 2  

ABSTENCIONS dels regidors de Compromís i els 2 VOTS EN  

CONTRA dels regidors del PP I Ciutadans, el Ple de la Corporació,  

per MAJORIA ABSOLUTA, ACORDA: 

PRIMER.- Aprovar provisionalment el Pressupost de l'exercici 2021. 

SEGON.- Ordenar la publicació provisional. 

 

 

Modificació de crèdit. Expedient 516/2021 

Favorable 
 

Tipus de votació: 
Unanimitat/Assentiment 

Vist l'expedient número 516/2021 per a la modificació de crèdit. 

Examinada la documentació que obra en l'expedient citat. 

Vist el Dictamen de la Comissió Municipal Permanent i de Comptes. 

Sotmés l'assumpte a votació, per unanimitat, ACORDA: 

PRIMER.- Aprovació inicial de l'expedient de modificació de crèdits núm. 516/2021 del 

Pressupost en vigor, en la modalitat de suplement de crèdit, finançat amb càrrec al 

romanent de Tresoreria resultant de la liquidació de l'exercici anterior, com segueix a 

continuació: 
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A més, queda acreditat el compliment dels requisits que estableix l'article 37.2, apartats 

a) i b), del Reial decret 500/1990, de 20 d'abril, pel qual es desenvolupa el Capítol primer 

del Títol sisé de la Llei 39/1988, de 28 de desembre, reguladora de les Hisendes Locals, 

en matèria de pressupostos, que són els següents: 

a) El caràcter específic i determinat de la despesa a realitzar i la impossibilitat de demorar-

lo a exercicis posteriors. 

b) La insuficiència del saldo de crèdit no compromés en la partida corresponent, que haurà 

de verificar-se en el nivell en què aquest establida la vinculació jurídica. 

SEGON.- Exposar aquest expedient al públic mitjançant anunci inserit en el Butlletí Oficial 

de la Província, pel termini de quinze dies, durant els quals els interessats podran 

examinar-lo i presentar reclamacions davant el Ple. L'expedient es considerarà 

definitivament aprovat si durant el citat termini no s'hagueren presentat reclamacions; en 

cas contrari, el Ple disposarà d'un termini d'un mes per a resoldre-les. 

 

Suspensió d'atorgament de llicències per modificació del PGOU.  

Expedient 336/2021 

Favorable 
 

Tipus de votació: 
Unanimitat/Assentiment 

Iniciat l'expedient 336/2021 de Modificació de Normes Urbanístiques en  

Zona d'Ordenació de Nucli Històric (NUH). 

A la vista de la documentació que obra en l'expedient. 

Vist el dictamen informatiu favorable de la Comissió Municipal Permanent  

i de Comptes en la sessió ordinària celebrada el 2 de juny de 2021. 

En virtut de l'article 64.1 de la Llei 5/2014, de 25 de juliol, d'Ordenació del  

Territori, Urbanisme i Paisatge, de la Comunitat Valenciana i modificada per 

la Llei 1/2019, de 7 de febrer. 

Dóna  la paraula als grups municipals, el portaveu de Compromis  

pregunta com és la definició de nucli històric. 
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Per part de la Sra Alcaldessa se li contesta que és una delimitació del  

planejament general del municipi i que així consta en l'informe del tècnic  

municipal.  

Per part del portaveu del PP es manifesta que votaran en contra, perquè  

troba a faltar una major negociació amb els grups municipals, desitjarien  

haver tingut una reunió prèvia amb els tècnics municipals sobre aquest tema.  

També manifesta que el tema del CEU arranca dels anys 90 però que ha  

anat creixent i ara estem on estem. Des del 2002 fins al 2021  

hem tingut molt temps i patim les conseqüències ara del  

creixement de la institució dins del poble. Una conseqüència és el  

nombre de les residències, és clar que la suspensió en la zona proposada 

aquesta clara, però ací ja hi ha moltes construïdes i per tant, no hi ha marxa  

enrere . Ara tampoc hi ha tant terreny urbà disponible per fer  

residències, i aquesta actuació estableix un greuge comparatiu i és un  

brindis al sol. Finalment diu que el tema és més global, per exemple  també 

està la qüestió dels aparcaments o els pisos que són microresidències  

ocultes.  

Per part de la Sra. Alcaldessa es diu que el que estem acordant ara  

és suspendre les llicències per a poder estudiar conjuntament l'assumpte i  

tenir tot tipus de reunions tècniques, aqueixa és la finalitat, establir el marc  

legal per a poder treballar i decidir com a poble cap a on volem anar.  

Pren la paraula Sergi Pastor, regidor de Compromís, explicant que van a  

votar en contra perquè es queda curta la moratòria.  

L'Alcaldessa  li explica que és el màxim legal. 

El portaveu de Compromís segueix dient que coincideix la presa de decisió  

amb la constitució d'una associació a Alfara del Patriarca. Indica que  

des de Compromís proposaríem que si el màxim és dos anys, ampliar-ho a  

altres zones del poble i no solament circumscriure-ho al nucli històric. Per tot  

açò votaran en contra.  

L'Alcaldessa  li explica que l'associació no està constituïda com a tal, que a  

ella solament li arriba per xarxes socials, moment en el qual es posa en contacte  

amb algunes persones del grup i els explica que s'anava a proposar la  

suspensió de l'atorgament de llicències.  

El regidor responsable d'urbanisme explica que el pla general està a  

disposició de tots, i que el tema dels pàrquings, ja es va obrir un procés de 

comentari amb els grups polítics i cap va aportat cap opció.  
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Compromís proposa l'ampliació del casc històric.  

El regidor responsable explica que existeixen uns temes tècnics i jurídics  

que sempre s'han de tenir en compte. Respecte al lloguer, la seua regulació no 

és de competència municipal. A continuació  convida a tots els grups  

polítics per a estudiar la modificació del pla general.  

El portaveu del PP afig que si l'any 90 li hagueren preguntat  

institució o poble?, ell hauria triat poble, si li'l preguntaren ara  

diria: salvem al poble com puguem.  

L'Alcaldessa  tanca el debat dient que se'ls convocarà a tots els  

grups per a l'estudi de la modificacion del pla general. 

Sotmès l'assumpte a votació, amb els 6 vots a favor de PSPV i els 4  

VOTS EN CONTRA dels regidors de Compromís, Ciutadans i PP, el  

Ple de la Corporació, per MAJORIA ABSOLUTA, ACORDA: 

PRIMER.- La suspensió cautelar de la tramitació i l'atorgament de  

llicències d'obra i activitat en la zona d'ordenació afectada per les  

modificacions en curs en virtut de l'article 64.1 de la Llei 5/2014, de 25 de  

juliol, d'Ordenació del Territori, Urbanisme i Paisatge, de la Comunitat  

Valenciana i modificada per la Llei 1/2019, de 7 de febrer; i d'acord amb  

les condicions que es concreten a continuació: 

- Delimitació de l'àrea d'objecte de la suspensió: 

Àmbit zonificació de Nucli Històric (NUH) del PGOU 

- Raons de la suspensió: 

Inici del procediment de Modificació Puntual 1-2021 de Normes  

Urbanístiques en Zonificació de Nucli Històric (NUH). 

- Objecte de la suspensió: 

La tramitació i l'atorgament de llicències d'obra i activitat referents al  

ús Residencial Comunitari en la zona d'Ordenació establida per el  

PGOU com a Nucli Històric (NUH). 

- Durada de la suspensió: 

El termini de la suspensió tindrà una durada màxima de dos anys,  

interrompent-se el mateix, amb aixecament de la suspensió, si  

transcorregut un any, no se sotmet a exposició pública la Modificació  

1-2021. 

SEGON.- Publicar el present acord en el Diari Oficial de la Generalitat Valenciana 

de conformitat amb l'article 64.4 de la Llei 5/2014, de 25 de  

juliol, d'Ordenació del Territori, Urbanisme i Paisatge, de la Comunitat  
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Valenciana i modificada per la Llei 1/2019, de 7 de febrer. 

 

Modificació de l'Ordenança Fiscal reguladora de la Taxa d'Ocupació de  

terrenys d'ús públic local amb Taules, Cadires, Tribunes, Entarimats i uns 

altres elements Anàlegs, amb finalitat lucrativa. Expedient 509/2021. 

Favorable 
 

Tipus de votació: 
Unanimitat/Assentiment 

Vista la documentació que s'adjunta en l'Expedient 509/2021 per a la  

aprovació de la modificació de l'Ordenança fiscal reguladora de la Taxa de 

Ocupació de terrenys d'ús públic local amb Taules, Cadires, Tribunes,  

Entarimats i altres elements Anàlegs, amb finalitat lucrativa. 

A la vista de la modificació que es pretén dur a terme: 

- Afegir:  

“DISPOSICIÓ TRANSITÒRIA.- Se suspèn temporalment l'aplicació de 

aquesta Ordenança amb efectes per a tot l'exercici 2021 i fins al 31 de  

desembre de 2021 amb motiu de la pandèmia generada pel COVID-19.” 

- Modificar: 

“DISPOSICIÓ FINAL.- La present Ordenança Fiscal modifica la publicada  

pel BOP de València de 31 de desembre de 2015, núm. 250, i ha sigut  

aprovada pel Ple de (data que correspon). Una vegada publicada aquesta  

modificació, entrarà en vigor el mateix dia de la seua publicació en el BOP,  

romanent en vigor fins a la seua modificació o derogació expressa.” 

Vist el dictamen informatiu favorable de la comissió municipal permanent i 

de comptes. 

L'Alcaldessa  exposa al Ple que a partir de l'1 de juliol del present any, la  

ocupació de les terrasses dels bars haurà de ser la sol·licitada en 2019. 

No es produeixen comentaris sobre aquest tema ni es mostra oposició a aquesta  

puntualització per cap membre del Ple. 

Sotmès l'assumpte a votació, per UNANIMITAT, el Ple de la Corporació  

ACORDA: 

PRIMER.- Considerar aprovada de forma provisional la modificació de la  

Ordenança Fiscal indicada. 

SEGON.- Que es publicada la modificació d'aquesta ordenança en els  

termes que estableix el Reial decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març,  

pel qual s'aprova text refós de la Llei reguladora de les Hisendes  
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Locals. 

TERCER.- Obrir un període de reclamacions de 30 dies des del seu  

publicació perquè els interessats i les interessades puguen presentar les  

reclamacions que estimen oportunes. 

QUART.- Entendre aprovada de forma definitiva la modificació de l'Ordenança fiscal 

reguladora de la Taxa d'Ocupació de terrenys d'ús  

públic local amb Taules, Cadires, Tribunes, Entarimats i altres elements  

Anàlegs, amb finalitat lucrativa si transcorregut el període indicat en el  

punt anterior no es presenten reclamacions. 

 

Modificació de l'Ordenança Fiscal reguladora de la Taxa per Ensenyaments  

Especials. Expedient 413/2021. 

Favorable 
 

Tipus de votació: 
Unanimitat/Assentiment 

Vista la documentació que s'adjunta en l'Expedient 413/2021 per a la 

aprovació de la modificació de l'Ordenança fiscal reguladora de la Taxa 

per Ensenyaments Especials. 

A la vista de la modificació que es pretén dur a terme: 

- On posa: 

“Article 6º.- Quota tributària. 

La quantitat a liquidar i exigir per aquesta taxa s'obtindrà d'aplicar la següent tarifa: 

a) Escola Infantil: 

1.- Matrícula: 90’00 euros; 

2.- Mensualitat: 125’00 euros; 

3.- Hora extraordinària: 

de 7’30 a 9’30 hores: 20’00 euros mes; 

de 9 a 9’30 hores: 15’00 euros mes; 

hora extraordinària 5’00 euros dia, amb màxim de 20 hores. 

4.- Menjador: 

mes complet 100’00 euros; 

dia solt: 6’00 euros. 

b) Escola d'estiu: 

1.- Inscripció: 70’00 euros. 

c) Tallers de Pasqua i Nadal: 

1.- Inscripció en cadascun d'ells: 35’00 euros. 

d) Ensenyaments de 1º cicle en l'Escola Permanent d'Adults: 
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1.- Matrícula: 15’00 euros. 

2.- Per cada curs anual ESO, Idioma estranger, Informàtica, Valencià o qualsevol un 

altre que s'implante en l'Escola d'Adults: 85’00.- euros.” 

- Modificar: 

“Article 6º.- Quota tributària. 

La quantitat a liquidar i exigir per aquesta taxa s'obtindrà d'aplicar la següent tarifa: 

a) Escola Infantil: 

1.- Matrícula: 40,00.- euros; 

2.- Mensualitat: 180,00.- euros/mes; 

3.- Hora extraordinària: 

3.1.- 5,00.- euros/dia; 

3.2.- 20,00.- euros/mes; 

4.- Menjador: 

4.1.- 5,00.- euros/dia; 

4.2.- 85.- euros/mes; 

b) Escola d'estiu: 

1.- Inscripció mes complet: 100,00.- euros; 

2.- Inscripció setmanal: 30,00.- euros; 

En cas de matriculació de dues germanes o germans s'aplicarà un descompte del 

20% 

al segon germà o la segona germana. 

En cas de matriculació de tres germanes o germans s'aplicarà un descompte del 

50% 

al tercer germà o la tercera germana. 

c) Tallers de Pasqua, Nadal i activitats de joventut que requerisquen inscripció i/o 

matrícula: 

1.- Inscripció en cadascun d'ells: 25,00.- euros; 

d) Ensenyaments de 1º cicle en l'Escola Permanent de persones Adultes: 

1.- Matrícula: 15,00.- euros; 

2.- Per cada mòdul que s'impartisca en l'oferta educativa anual: 40.- euros; 

i) Activitats destinades a persones jubilades i pensionistes del programa de majors: 

1.- Inscripció i anualitat: 15,00.- euros;”  

Vist el dictamen informatiu favorable de la comissió municipal permanent 

i de comptes. 

La Sra Alcaldessa dóna torn de paraula. El portaveu del PP diu que hi ha un 

increment global respecte al que s'estava pagant fins ara. El 
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regidor responsable explica que no hi ha tal increment sinó una clara 

reducció, solament hi ha un increment en l'escola d'estiu perquè respon 

al cost efectiu. 

Sotmès l'assumpte a votació, el Ple de la Corporació per UNANIMITAT, 

ACORDA: 

PRIMER.- Considerar aprovada de forma provisional la modificació de la 

Ordenança Fiscal indicada. 

SEGON.- Que es publicada la modificació d'aquesta ordenança en els 

termes que estableix el Reial decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, 

pel qual s'aprova text refós de la Llei reguladora de les Hisendes 

Locals. 

TERCER.- Obrir un període de reclamacions de 30 dies des del seu 

publicació perquè els interessats i les interessades puguen presentar les 

reclamacions que estimen oportunes. 

QUART.- Entendre aprovada de forma definitiva la modificació de la 

Ordenança fiscal reguladora de la Taxa per Ensenyaments Especials si 

transcorregut el període indicat en el punt anterior no es presenten 

reclamacions. 

 

Aprovació del Reglament de la Mesa de Negociació. Expedient 289/2021 

Favorable 
 

Tipus de votació: 
Unanimitat/Assentiment 

Vista la documentació que obra en l'expedient 289/2021 per a la  

aprovació del Reglament de la Taula General de Negociació conjunta del  

Personal Funcionari i Laboral de l'Ajuntament d'Alfara del Patriarca. 

Vist el dictamen informatiu favorable de la Comissió Municipal Permanent i de 

Comptes. 

Sotmès l'assumpte a votació, el Ple de la Corporació, per UNANIMITAT, 

ACORDA: 

PRIMER.- Considerar aprovat de forma provisional el Reglament de la  

Mesa General de Negociació conjunta del Personal Funcionari i Laboral  

de l'Ajuntament d'Alfara del Patriarca. 

SEGON.- Que siga publicat el citat reglament en els termes que  

estableix la Llei 7/1985, de 2 d'abril, reguladora de les Bases de Règim  

Local. 
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TERCER.- Obrir un període de reclamacions de 30 dies des del seu  

publicació perquè els interessats i les interessades puguen presentar les  

reclamacions que estimen oportunes. 

QUART.- Entendre aprovat de forma definitiva el Reglament de la Mesa 

General de Negociació conjunta del Personal Funcionari i Laboral del  

Ajuntament d'Alfara del Patriarca si després del període indicat en el punt  

anterior no existeixen reclamacions. 

 

Aprovació del nou conveni amb l'Agrupació Musical d'Alfara del Patriarca..   

Expedient 444/2021. 

Favorable 
 

Tipus de votació: 
Unanimitat/Assentiment 

Vist l'expedient 444/2021 per a l'aprovació d'un nou conveni amb  

"Agrupació Musical Alfara del Patriarca". 

Vist el dictamen informatiu favorable de la Comissió Municipal Permanent  

i de Comptes. 

El portaveu de Compromís assenyala que s'abstindran perquè en general els  

sembla bé, però entenen que no es pot relacionar la subvenció que  

rep l’Agrupació  amb els actes vinculats amb temes religiosos.  

La Sra. Alcaldessa li contesta que just aquest punt queda més obert en el  

present conveni.  

El portaveu del PP diu que els actes del poble són els que són. 

Sotmès l'assumpte a votació, amb els 8 vots A favor de PSPV,  

Ciutadans i PP, i les 2 ABSTENCIONS dels regidors de Compromis,  

el Ple de la Corporació, per MAJORIA ABSOLUTA, ACORDA: 

PRIMER.- Aprovar el conveni amb l’Agrupació Musical Alfara del  

Patriarca". 

SEGON.- Facultar a l'Alcaldia/Presidència per a la signatura del conveni. 

TERCER.- Notificar el present acord a l'agrupació. 

 

Moció presentada pel Grup Popular per a instar al Govern d'Espanya a  

anul·lar la pujada d'impostos i no engegar els augments i nous tributs. 

Favorable 
 

Tipus de votació: 
Unanimitat/Assentiment 

El regidor del Grup Popular, Víctor Palanca, procedeix a llegir la moció, que el seu  

tenor literal és el següent: 
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"MOCIÓ QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL POPULAR DE L'AJUNTAMENT 

d’Alfara del Patriarca PER A INSTAR Al GOVERN D'ESPANYA A ANUL·LAR LES 

PUJADES D'IMPOSTOS QUE HAN ENTRAT EN VIGOR EN 2021 I A NO 

ENGEGAR ELS AUGMENTS I NOUS TRIBUTS INCLOSOS EN EL PLA DE 

RECUPERACIÓ, TRANSFORMACIÓ I RESILIÈNCIA ENVIAT A BRUSSEL·LES. 

El Grup Municipal Popular en l'Ajuntament d'Alfara del Patriarca, conforme al previst 

en el Reglament d'Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Entitats  

Locals, eleva al Ple la següent Proposta d'acord/Moció:  

EXPOSICIÓ DE MOTIUS 

En 2020, el PIB espanyol es va enfonsar un 11%. Es tracta de la major caiguda des 

que es tenen dades , des de la fi de la Guerra Civil, i la major dels països de l'OCDE. 

El deute públic espanyola va aconseguir els 1,37 bilions d'euros, la xifra més alta 

des de la Guerra de Cuba. En només un any, el deute d'Espanya es va incrementar 

en 122.439 milions de euros i va escalar fins a suposar el 122% del PIB. Per a 

entendre-ho millor, l'increment del deute de l'any 2020 es "menjaria" per si solament 

el 88% dels fons de recuperació que el nostre país rebrà de la Unió Europea en els  

pròxims fins a 2026 (140.000 milions d'euros). En 2020, Espanya va destruir 622.000 

ocupacions i la taxa d'atur va ascendir al 16,13%. Segons els dades d'Eurostat, quasi 

el 40% de l'augment de l'atur en l'eurozona s'ha concentrat en Espanya, situant-se 

el nostre país al capdavant de la desocupació a Europa. En 2021, el panorama no 

és més encoratjador ja que, en el primer trimestre de l'any, Espanya va destruir 

137.000 ocupacions. En l'actualitat, més de 6 milions d'espanyols volen treballar però 

no poden, 2 milions engrosseixen les "cues de la fam" i 1,2 milions de llars tenen a 

tots els seus membres en l’atur.  

Doncs bé, en el pitjor moment de les últimes dècades, el Govern d'Espanya va 

decidir pujar la pressió fiscal a les famílies.  Així, en els Pressupostos Generals de 

l'Estat per a 2021 es va incloure un augment de recaptació derivat de la pujada 

d'impostos per import de 8.000 milions d'euros.  

Des de l'1 gener de 2021: 

• ha pujat l'impost de matriculació 

• s'ha incrementat l'IVA de les begudes ensucrades fins al 21%  

• les pòlisses d'assegurances de llar, de vehicles, de decessos, del comerç etc. que 

tenen17,8 milions d'espanyols, el 95% de les famílies, han pujat en augmentar 

l'impost als assegurances.  

• han començat a funcionar les taxes Google i Tobin que s'apliquen sobre 

determinats serveis digitals i sobre les transaccions financeres respectivament. 
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• els desgravaments que tenen milions d'espanyols pels seus respectius plans de  

pensions, -que tant s'han incentivat fins ara com a estalvi-, han quedat reduïdes  

a una mínima quantia. Mentre els diferents governs de la Unió Europea han optat 

per baixar la pressió fiscal a els ciutadans, el govern de Sánchez decideix pujar-los 

quan els ingressos en famílies, autònoms o empreses s'estan veient molt reduïts i, 

en alguns casos, han desaparegut, contribuint al major empobriment dels espanyols, 

especialment aquells amb rendes mitjanes i baixes.  

Quasi tots els estudis coincideixen a assenyalar que el 84% dels nous ingressos 

estatals es obtindran de famílies de rendes mitjanes i mitges/baixes. Solament un 

16% de la nova recaptació, aproximadament, arribarà a les arques de l'Estat des de 

les persones que tenen un major poder adquisitiu. 

Per si el "sablazo fiscal" inclòs en els PGE para 2021 no haguera sigut suficient  

coneixem, que, entre els més de 2.000 fulls del "Pla de Recuperació, Transformació 

i Resiliència" enviat a Brussel·les, el Govern d'Espanya amaga una pujada històrica 

de impostos.  

Entre els aspecte més destacats podem esmentar:  

• l'eliminació de la reducció per tributació conjunta en l'IRPF que beneficia a 3,7  

milions de llars, sobretot si tenen fills a càrrec i un dels cònjuges està en atur o  

registra uns ingressos molt baixos.  

• l'eliminació o modificació de 13 beneficis fiscals (reduccions, exempcions,  

bonificacions) des dels tipus reduïts d'IVA o l'exempció d'aquest tribut en sanitat i  

educació, la reducció en IRPF per lloguer d'habitatges o les bonificacions dels  

hidrocarburs utilitzats com a carburant (és a dir, augment de l'impost que grava el  

dièsel).  

• s'establirà un impost sobre el dipòsit de residus en abocador i a la incineració i  

un altre que greu els envasos de plàstic no reutilitzables 

• a més, a partir de 2024 el govern imposarà el pagament per ús (peatge) en les vies 

d'alta capacitat (autopistes i autovies) no solament estatals sinó també 

autonòmiques. L'excusa que esgrimeix el govern per a perpetrar aquest atracament 

a la societat espanyola és que "Espanya presenta un diferencial negatiu d'ingressos 

en relació amb la Unió Europea" i que cal "acostar els nivells de tributació d'Espanya 

a la mitjana dels països de el nostre entorn" (Pàg.1 del "Component 28-Adaptació 

del sistema impositiu a la realitat del segle XXI" del Pla de Recuperació, 

Transformació i Resiliència). També ha argumentat que pretén igualar la pressió 

fiscal espanyola a la mitjana europea pujant imposats als rics que permetran poder 

finançar una major despesa social. Davant açò cal assenyalar que la pressió fiscal 
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no és, segons tots els experts, el millor indicador per a valorar si un país carrega als 

seus ciutadans amb molts impostos o no. Açò és així perquè a Espanya hi ha una 

sèrie de factors que provoquen que la xifra de recaptació i per tant, el ràtio de 

recaptació en relació al PIB (pressió fiscal), siguen baixos: 

taxa de desocupació que doblega la mitjana europea, baixa renda per càpita, major 

pes de la economia submergida, etc.  

Per tot, açò és més correcte analitzar l'índex d'esforç fiscal que relaciona la  

recaptació amb la capacitat econòmica del contribuent. I segons aquest indicador, 

Espanya es troba ja entre els 5 països de l'OCDE que major esforç fiscal exigeixen 

als seus ciutadans. 

I com ja hem vist les pujades de l'impostos previstes pel Govern afecten  

majoritàriament a les classes mitjanes i baixes, no als rics.  

Per l'exposat, el Grup Municipal Popular en l'Ajuntament d'Alfara del Patriarca  

presenta la següent: 

PROPOSTA D'acord  

PRIMER: L'Ajuntament d'Alfara del Patriarca, instar al govern d'Espanya a:  

1- Anul·lar l'increment d'impostos inclòs en els PGE para 2021.  

2- No engegar les pujades d'impostos, els nous tributs i els peatges en les  

autovies i autopistes espanyoles inclosos en el Pla de Recuperació, Transformació i  

Resiliència. 

3- Descartar l'eliminació dels beneficis fiscals que figuren en el document enviat a  

la Unió Europea.  

SEGON: Donar trasllat d'aquest acord al President del Govern, a la Ministra de  

Hisenda, a les presidentes del Congrés i del Senat, -així com als Portaveus dels 

Grups Polítics d'aquestes càmeres-, i a la Junta de Govern de la FEMP." 

Donat torn de paraula per part de la Sra. Alcaldessa el portaveu de  

Compromís manifesta que s'abstindran ja que hi ha coses que comparteixen i  

coses que no.  

El portaveu de Ciutadans diu que votara a favor.  

Per part del PSPV la regidor Sonia Rodado, explica que el que es proposa  

és una revisió i reorganització del sistema d’impostos, i recorda que la  

major pujada d'impostos en aquest país es va donar quan governava el PP. A  

continuació explica que l'important és a qui i com es puja o baixa  

impostos, com es distribueix l'esforç fiscal. Finalitza dient que el  

Govern d'Espanya es troba alienat davant institucions internacionals  

i per açò s'han creat comissions conjuntes perquè aquestes reordenacions 
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fiscals es puguen fer. Respecte a les autovies, matisar que Rajoy volia  

posar 5 cèntims per km. Caldrà veure com ho veu la UE. 

Sotmès l'assumpte a votació, amb els 2 vots A favor de PP i Ciutadans, 

els 6 vots EN CONTRA de PSPV i l'ABSTENCIÓ de Compromís, el  

Ple de la Corporació, DESESTIMA LA MOCIÓ. 

 

Moció presentada pel Grup Popular per a instar al Govern d'Espanya a  

ingressar els 750 milions d'euros que deu a les entitats locals. 

Favorable 
 

Tipus de votació: 
Unanimitat/Assentiment 

El regidor del Grup Popular, Víctor Palanca, procedeix a llegir la moció, que el seu  

tenor literal és el següent: 

"MOCIÓ QUE PRESENTA EL GRUP POPULAR en L'AJUNTAMENT d'Alfara del  

Patriarca PER A INSTAR Al GOVERN D'ESPANYA A INGRESSAR ELS 750 

MILIONS DE EUROS QUE DEU A les ENTITATS LOCALS EN CONCEPTE DE 

LLIURAMENTS A COMPTE DE L'IVA DE L'ANY 2017. 

El Grup Municipal Popular en l'Ajuntament d'Alfara del Patriarca, conforme al previst 

en el Reglament d'Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Entitats  

Locals desitja elevar al Ple Municipal la següent Proposta d'acord/Moció: 

EXPOSICIÓ DE MOTIUS 

Les entitats locals (EELL) de tota Espanya han reclamat des de l'any 2019 al govern  

de Sánchez, i en concret a la Ministra d'Hisenda i Portaveu del Govern, Mª Jesús  

Montero, que els ingresse els diners que l'Estat els deu en concepte de lliuraments 

a compte de la recaptació de l'IVA de l'any 2017. Diners que també deu a les  

comunitats autònomes (CCAA). 

A l'agost de 2019, el Govern d'Espanya va afirmar que un govern en funcions no 

podia actualitzar el sistema de finançament autonòmic ni local. Per a justificar 

aquesta posició va esgrimir un inexistent informe de l'Advocacia de l'Estat que més 

endavant va rebaixar al nivell de consultes verbals. 

Posteriorment, a l'octubre de 2019, va anunciar que si procediria a actualitzar els 

pagaments de els lliuraments a compte de CCAA i EELL, després d'haver 

desaparegut de manera misteriosa, i electoralista, els suposats impediments legals 

que esgrimia mesos abans. Malgrat aquest anunci, l'any 2020, la Ministra Montero 

arribà a afirmar (Roda de Premsa posterior al Consell de Ministre de 28 de gener de 

2020) que no retornaria els 2.500 milions de l'IVA de 2017 a les CCAA i va dir que 
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aqueixa quantitat "no existia". Negativa que va estendre a les EELL en la sessió de 

la Comissió Nacional d'Administració Local celebrada el dia 10 de febrer de 2020. 

Un any després, el Tribunal Suprem, ha avalar que Sánchez i Montero van 

discriminar a les CAA i les EELL en decidir, conscientment, no atendre les seues 

obligacions legals i no pagar-los l'IVA que els deu de l'exercici 2017. 

Així, la sala contenciosa administrativa de l'alt tribunal ha estimat el recurs plantejat 

en 2020 per la comunitat autònoma de Castella i Lleó i la sentencia Nº 528/2021, de 

19 d’abril, estableix els següent fet com a cosa provada: 

1. es va vulnerar el dret a l'autonomia financera de CCAA - per tant també la de les  

EELL- que consagra la Constitució Espanyola (articles 140, 142 i 156). 

2. el govern no va aplicar el principi de lleialtat institucional en l'actuació de les  

administracions públiques (article 3.1.i/ de la Llei 40/2015, d'1 d'octubre, de Règim  

Jurídic del Sector Públic) que en relació amb l'article 103 de la Constitució hi hauria  

exigit que atenguera la reclamació de Castella i Lleó 

3. l'Estat va dur a terme durant 2019, davant la reclamació de Castella i Lleó, 

iniciatives que indicaven que assumia que procedia a la compensació. 

Per l'exposat, davant la rotunditat de la sentència de la Sala III del Tribunal Suprem, 

i davant aquest comportament absolutament contrari a la llei i deslleial del Govern 

d'Espanya, amb les entitats locals, que des de fa anys han contribuït de manera 

essencial a reduir el dèficit; el grup popular proposa l'aprovació dels següents: 

ACORDS 

PRIMER. Exigir al Govern d'Espanya que complisca la llei i faça efectiu el pagament 

dels 750 milions € en què es quantifica el perjudici causat a les EELL pel 

desplaçament de ingressos d'IVA del mes de desembre de 2017 i la seua incidència 

en la liquidació anual de la Participació de les EELL en els Tributs de l'Estat 

(PIE).Maig 

Aquest pagament no constitueix cap obsequi o favor cap a les EELL sinó el 

pagament d'un deute que el govern manté des de fa dos anys amb tots els veïns 

dels municipis, províncies, cabildos i consells d'Espanya. 

SEGON. Exigir al Govern d'Espanya que deixe de discriminar a les EELL i pose en  

marxa el fons per a la reconstrucció local de 3.000 milions € i el fons per a pal·liar el  

dèficit del transport públic local d'1.000 milions € i, finalment, que permeta als  

Ajuntaments, Diputacions, cabildos i consells del nostre país gestionar el 14,6% dels  

fons de recuperació europeus. 
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TERCER. Presentar un projecte de llei de modificació de l'actual sistema de 

finançament local que aporte seguretat jurídica i un finançament adequat a les 

entitats locals." 

Donar torn de paraula per la Sra. Alcaldessa, el portaveu de Compromís diu  

que es tornaran a abstenir perquè aquesta qüestió ve de governs  

anteriors, però hi ha algunes coses positives en la moció.  

Per part de PSPV, la regidor Sonia Rodado li contesta al Sr. Palanca que  

el ministre Montoro va ser qui va implantar el canvi de l'IVA. Recorda que en  

2019 el Govern d'Espanya va cercar revertir les conseqüències negatives de  

aquest canvi i amb el vot del PP i altres grups polítics es va rebutjar, és  

incoherent la moció. Respecte a les autovies, recorde el que s'ha dit  

anteriorment. 

Sotmès l'assumpte a votació, amb els 1 vot A favor de PARTIT  

POPULAR, els 6 vots EN CONTRA de PSPV i l'ABSTENCIÓ de  

Compromís i Ciutadans, el Ple de la Corporació, DESESTIMA LA  

MOCIÓ 

 

Moció presentada pel Grup Popular perquè es procedisca a rectificar les  

afirmacions en relació a l'origen de les bandes de música. 

Favorable 
 

Tipus de votació: 
Unanimitat/Assentiment 

El regidor del Grup Popular, Víctor Palanca, procedeix a llegir la moció, que el seu  

tenor literal és el següent: 

"MOCIÓ PER A SOL·LICITAR QUE ES PROCEDISCA A RECTIFICAR LES 

AFIRMACIONS RECOLLIDES EN L'Art. 2 DE LA DISPOSICIÓ DEL REIAL DECRET 

229/2021, EN RELACIÓ A l'ORIGEN DE LES BANDES DE MÚSICA 

VALENCIANES, PUBLICAT EN EL BOE Nº 108, DE 6 DE MAIG DE 2021 

EXPOSICIÓ DE MOTIUS. 

Les bandes de música, dins de la Comunitat  Valenciana, tenen el seu origen a 

principis del S.XIX. La Banda Primitiva de Llíria, coneguda també com “El Clarín”, és 

la Banda de Música civil més antiga d'Espanya. La seua fundació es remunta a l'any 

1819, sent el seu principal impulsor el frare franciscà Antonio Albarrasí, pare Antoni, 

pertanyent al clero regular, en concret al Convent de Sant Francisco de Llíria. 

A causa de la falta de Capelles Musicals en els convents i en moltes petites 

parròquies, es va produir una translació del coneixement des dels cercles de l'alta 

cultura a l'àmbit popular, bé per a actes religiosos que se celebraren fora dels 
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temples, per a processons etc… que comptaren amb música o bé per al gaudi de les 

gents en les seues celebracions populars. 

Amb el temps aqueixos grupuscles de gent que, en alguns casos eren membres 

procedents le les pròpies Capelles Musicals que compatibilitzaven amb els seus 

oficis de ministri-les, a costat de uns altres que van aprendre a tocar instruments de 

manera autodidacta o sota la tutela d'una persona coneixedora de la matèria, van 

adquirint personalitat pròpia i per tant estabilitat. Açò comporta la creació d'un nom 

identificatiu de cada grup musical i en  

molts casos, potser per influència de les bandes militars napoleòniques que havien  

desfilat per terres peninsulars durant l'ocupació i guerra de la independència contra  

França, d'un uniforme i estendard propi. 

Les bandes de música són doncs un fenomen complex, dependent de relacions 

socials, fins i tot polítiques o en molts casos una combinació d'ells. Així doncs, podem 

afirmar que aquestes s'imbriquen dins de la societat valenciana, i que a través de 

gent corrent, amb un alt grau de sociabilitat, arriben a interpretar, en ocasions, un 

repertori reservat ala música culta. Açò els permet també, competir entre elles 

gràcies a la creació de les seues pròpies escoles de música per a formar nous músics 

per a la seua banda. Recordem que el Primer Certamen de Bandes ciutat de 

València emmarcat en la Fira de Julio de la ciutat, 1886, i que encara se segueix 

celebrant, no és ni més ni menys el resultat d'una demanda de mesurar les seues 

forces amb un repertori que ja no és solament popular sinó culte afavorit pel 

creixement en nombre i qualitat de les mateixa.És a dir, la música es converteix en 

un element de canvi sociocultural en el nostre territori; la música es democratitza i 

supera les barreres de l'alta cultura, i deixa de tenir el seu paper  

únic en les celebracions populars. Comença tot un procés d'associacionisme i  

filiacions al voltant de les agrupacions musicals que es van constituint en la primera  

meitat del segle XIX, per a convertir-se en la vertadera societat civil organitzada lloc 

que existeixen més societats que municipis a la Comunitat Valenciana. Les xifres 

són aclaparats: 547 societats musicals al voltant de 140.000 socis i més de 41.000  

músics en 2016, i tenint un impacte en l'economia valenciana de més de 40 milions  

d'euros, segons es desprèn de l'estudi realitzat per Econcult - Àrea de Recerca  

per a la Cultura i el Turisme de la Universitat de València- per a la FSMCV 

Res, per tant, que veure amb la Federació de Cors Clavé, la primera fraternitat dels 

quals data de 1850 i que segueix un procés d'associacionisme que si bé pot 

compartir certs elements com a comú denominador en aspectes bàsics, es 

desenvolupa de manera paral·lela no sent en cap cas aquest fenomen precursor ni 
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catalitzador de les Societats Musicals Valencianes. Per tant l'afirmació del BOE 

manca de tota veracitat, ja que les nostres societats musicals no sorgeixen com a 

conseqüència de la penetració d'aqueixes agrupacions a la Comunitat Valenciana. 

Posteriorment les bandes de música en el territori valencià, disposades de manera  

independent veuen la necessitat d'unir-se a través d'una federació que es 

constituïsca en un vertader òrgan que puga ser interlocutor enfront de l'administració 

ja que les que comptaven amb més efectius veuen la necessitat d'obtenir recursos 

per a la seua nova meta, la internacionalització.  

En aquest context 22 societats musicals s'uneixen en 1968 per a formar l'actual 

“Federacióde Societats Musicals de la Comunitat Valenciana” (FSMCV), entitat que 

en l'actualitat agrupa a 547 Societats Musicals de tot el territori valencià, amb 

l'objectiu de conjuminar esforços en favor del desenvolupament del col·lectiu de 

bandes de música i l'associacionisme civil.  

Les bandes de música, van ser declarades “Bé de Rellevància Local Immaterial”, per 

Ordre 1/2011 de 12 de juliol, de la Consellería de Turisme, Cultura i Esport. La 

protecció inclou les activitats que desenvolupen en l'àmbit de la cultura musical 

valenciana les Societats Musicals a través de les bandes, que a més de participar 

en les activitats culturals de les seues localitats, també ho fan en els certàmens 

organitzats per la Generalitat, Diputacions Provincials, per la pròpia Federació o 

altres entitats, així com per els tradicionals intercanvis entre bandes de dos municipis 

diferents. 

El BOE del 6 maig atorga a les bandes de música el reconeixement de “Manifestació  

representativa del Patrimoni Cultural Immaterial”, ara bé, ho fa amb afirmacions com  

“L'origen de les bandes de música valencianes es deu a un moviment mimètic a el 

de les agrupacions corals catalanes (Clavé), moviment que va entrar a València via 

Reial Societat d'Amics del País”, faltant amb açò a la realitat i tergiversant la història 

de forma insultant. 

Arribem a la conclusió que nostres Societats Musicals són producte de l'esdevenir i 

del canvi social no assimilable al procés de creació dels Cors Clavé que la seua 

primera fraternitat data de 1850, data en la qual el fenomen de les Bandes de Música 

en la Comunitat ja és un fet totalment integrat en la societat civil valenciana amb més 

de 60 agrupacions musicals. Res a veure amb els Cors Clavé i molt menys que est  

moviment cultural català fóra determinant ni en la seua formació ni en catalitzador 

de les Societats Musicals Valencianes. Falten per tant a la veritat en realitzar aquesta 

afirmació en el BOE del passat 6 de maig.Per a major abundància, en l'Arxiu històric 

de la Diputació de València, es documenta la contestació dels ajuntaments de la 
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província a la petició del Ministeri de Foment, curiosament a sol·licitud del govern 

d’Anglaterra  –així figura en el Butlletí- contestant a la pregunta de si tenien escoles 

de música. Solien contestar sempre indicant si hi havia escoles o no i també indicant 

que tenien banda o bandes, doncs en més d'un municipi s'explicava ja llavors amb 

dues bandes de música diferents.  

En altres publicacions, s'evidencia al fet que a la fi del segle XIX les societats d'amics  

van prendre elements de les associacions corals però les bandes de música anaven 

funcionant  

80 abans i el seu model d'associació va tenir molt a veure amb les escoles de música 

que es van crear per la influència de les Acadèmies, un moviment bastant anterior al 

català. Es pot citar el model català de manera paral·lela però no supeditar el de les 

bandes de música, doncs fer-ho així és no conèixer la història de les bandes de 

música valencianes.  

És inacceptable que s'utilitze el BOE per a manipular la història, i més encara, que 

açò es faça des del Ministeri de Cultura, que dirigeix un valencià, José Manuel 

Rodriguez Uribes, posant de manifest el seu desconeixement de la vertadera història 

de la bandes de música valencianes, i el seu servilisme a l'independentisme català, 

en un clar menyspreu al patrimoni cultural valencià que representen les bandes de 

música, alguna cosa que no pot quedar així; per açò es proposa l'adopció dels 

següents: 

ACORDS 

PRIMER: Que el Ministeri de Cultura rectifique de les afirmacions arreplegades en 

l'article 

2 ”Descripció”, del DISPOSE, del Reial decret 229/2021, de 30 de març, pel qual es 

declaren les Societats Musicals de la Comunitat Valenciana com a Manifestació  

Representativa del Patrimoni Cultural Immaterial, publicat en el BOE nº 108, Sec. III, 

pàg. 54460, del 6 de maig de 2021, per no correspondre's amb la realitat històrica 

de les bandes de música valencianes. 

SEGON: Que es notifique el següent  acord a la Presidència de la Generalitat  

Valenciana, a la Conselleria de Cultura, a les taules del Congrés dels Diputats, del  

Senat i dels Corts Valencianes , així com a la Federació de Societats Musicals de la 

Comunitat Valenciana i a les Societats Musicals de la Província de València." 

Donar torn de paraula per la Sra. Alcaldessa, pren la paraula el portaveu de  

Compromís, proposant una referència expressa al reconeixement del  

treball de la federació de bandes de la Comunitat Valenciana. 

Sotmès l'assumpte a votació, amb la inclusió de la referència assenyalada el  
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Ple de la Corporació, per UNANIMITAT, ACORDA:  

ÚNIC.- Aprovar la moció. 

 

Moció presentada pel Grup Popular per a exigir al Govern d'Espanya que 

respecte les decisions judicials i no concedisca l'indult als líders  

independentistes catalans. 

Favorable 
 

Tipus de votació: 
Unanimitat/Assentiment 

El regidor del Grup Popular, Víctor Palanca, procedeix a llegir la moció, que el seu  

tenor literal és el següent: 

"MOCIÓ QUE PRESENTA EL GRUP POPULAR DE L'AJUNTAMENT D'ALFARA 

DEL PATRIARCA PER A EXIGIR Al GOVERN D'ESPANYA QUE RESPECTE LES 

DECISIONS JUDICIALS I NO CONCEDISCA L'INDULT ALS CAPDAVANTERS 

INDEPENDENTISTES CATALANS CONDEMNATS PER SEDICIÓ.  

El Grup Municipal Popular en l'Ajuntament d'Alfara del Patriarca, conforme al previst 

en el Reglament d'Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Entitats  

Locals desitja elevar al Ple Municipal la següent Proposta d'acord/Moció:  

EXPOSICIÓ DE MOTIUS 

A l'octubre de 2017, diversos partits i membres del Govern de Catalunya van 

organitzar un referèndum il·legal amb l'objectiu de separar aquesta comunitat 

autònoma de la resta d'Espanya i fer fallida la indissoluble unitat del nostre país que 

reconeix la nostra Carta Magna. 

A més, van proclamar de forma il·legal la independència i la constitució d'una il·legal  

república catalana.  

Per açò, dos anys després els impulsors d'aquests actes (Oriol Junqueras, Carme 

Forcadell, etc.) van ser condemnats pel Tribunal Suprem a penes que oscil·laven 

entre els 9 i els 13 anys de presó així com a penes d'inhabilitació. 

L'alt tribunal va considerar provat que els condemnats havien comès delictes de  

sedició i/o malversació.  

En el moment de conèixer la sentència, el President Sánchez "garantia tant a la  

ciutadania catalana com al conjunt de la ciutadania espanyola que aqueixa sentència 

s'anava a complir íntegrament" posat que "ningú està per sobre de la llei" mentre 

que uns altres membres del seu govern defensaven que les penes imposades havien 

de complir-se íntegrament. 

Però tant Sánchez com el seu govern seguien necessitant els vots dels partits 

independentistes catalans per a mantenir-se en el poder; una necessitat que es va 
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fer més apressant després de les eleccions generals celebrades al novembre de 

2019 en les quals el PSOE va perdre quasi 800.000 vots i 3 escons respecte a les 

celebres en el mes d'abril del mateix any.  

Aqueixa necessitat va ser el detonant que el govern proposara realitzar una 

modificació del delicte de sedició, inclosa dins una reforma més amplia del Codi 

Penal, que suposaria una rebaixa de les penes als condemnats per l'1-O. 

Una reforma que com va explicar al setembre de 2020 l'actual Ministre de Política 

Territorial  

i Funció Pública, Miquel Iceta, era necessari abordar perquè "és important que el 

Govern demostre que vol anar resolent temes concrets" (dit en referència a la 

situació de els presos per l'1-O).  

I ara, en 2021, el President Sánchez i el seu govern no amaguen la seua voluntat 

d'indultar a uns condemnats que no solament no han mostrat gens de penediment 

sinó que han deixat clar (tant en el judici, en exercir el seu dret a l'última paraula, 

com en declaracions posteriors) que tenen intenció de reincidir en els delictes 

comesos. A mésa més, tant la Fiscalia com el Tribunal Suprem s'oposen a l'indult.  

L'alt tribunal, en un demoledor i claríssim informe aprovat per unanimitat de les seues  

membres, explica que el que pretenen el President Sánchez i el seu govern és 

retorçar la naturalesa de l'indult i qüestionar "els pressupostos que fan legítim 

l'exercici de la funció jurisdiccional". 

És a dir, el govern està posant en dubte, igual que els fan els líders  

independentistes, el funcionament de la justícia espanyola, amb el que açò significa 

d'ataca una institució que constitueix el pilar fonamental de la nostra democràcia. 

Finalment, destacar que el Tribunal Suprem deixa en evidència la vertadera intenció 

del Govern en defensar l'indult, que ens és una altra que la seua mera supervivència 

política, al recordar que "alguns dels quals aspiren al benefici del dret de gràcia són 

precisament líders polítics dels partits que, ara com ara, garanteixen l'estabilitat del 

Govern anomenat a l'exercici del dret de gràcia".  

Per tot l'exposat i davant la fundada sospita que no ens trobem davant un indult  

sinó davant un pagament polític, el Grup Municipal Popular en l'Ajuntament d'Alfara 

del Patriarca, presenta la següent: 

PROPOSTA D'acord 

El ple de l'Ajuntament d'Alfara del Patriarca :  

PRIMER.-Expressa el seu respatler incondicional i absolut a la Constitució i a la resta 

del ordenament jurídic espanyol com a garants de la integritat i unitat de la nació, del  

estat de dret i la democràcia en el nostre país. 
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SEGON.- Manifesta el seu suport sense fissures a la labor que realitzen tots els dies 

els diferents tribunals de justícia espanyols, amb especial esment al Tribunal 

Suprem, de manera independent, responsable i sotmesos únicament a l'imperi de la 

llei com estableix l'article 117 de la Constitució Espanyola. 

TERCER.- Insta al Govern d'Espanya a respectar la independència de les diferents  

institucions de l'Estat i les decisions judicials i a no concedir l'indult a aquells que  

han vulnerat- com ha declarat provat el Tribunal Suprem- no solament la nostra Carta  

Magna sinó també altres lleis espanyoles i que, com han repetit en nombroses  

ocasions, pretenen reincidir en el delicte de sedició comès.  

QUART.- Insta al President del Govern d'Espanya a comparèixer en el Congrés dels  

Diputats en un ple monogràfic per a explicar la seua intenció de concedir l'indult als  

condemnats per la sentència 459/2019, de 14 d'octubre, per la convocatòria d'un  

referèndum il·legal i la proclamació il·legal d'una república catalana independent.  

CINQUÈ.- Donar trasllat d'aquest acord al President del Govern, al Ministre de 

Justícia i aels Portaveus dels Grups Polítics del Congrés i del Senat."  

Donat el torn de paraula per la Sra. Alcaldessa, el portaveu de Compromís  

manifesta que votaran en contra i assenyala que els que han jurat la  

Constitució són tots, i molts polítics que l'han jurat, han robat a cabassos. Continua 

dient que ell entén que el PP present la moció per  

els canvis de postura del PSPV. Estem a Europa i des d'algunes  

institucions ja s'està manifestant que l'actuació hauria d'haver sigut  

més proporcionada. Recorda que a Espanya s'han indultat a més de  

10.000 persones entre ells el General Armada i uns altres. Açò ha sigut pacífic  

mentre PP i PSPV s'alternaven en el poder, però ara la situació és  

diferent.  

El Sr. Palanca contesta que efectivament pot haver-hi indults però s'han  

de donar unes condicions que no es donen en aquest cas.  

Per part de la Sra. Alcaldessa es diu que votaran en contra perquè el  

governe el que cerca és la defensa de l'interès general. 

Sotmès l'assumpte a votació, amb els 2 vots A favor del PP i Ciutadans 

i els 8 vots EN CONTRA de PSPV I Compromis es DESESTIMA LA  

MOCIÓ. 

 

 

Favorable 
 

Tipus de votació: 
Unanimitat/Assentiment 
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Favorable 
 

Tipus de votació: 
Unanimitat/Assentiment 

 

 

 

Favorable 
 

Tipus de votació: 
Unanimitat/Assentiment 

 

 

 

Favorable 
 

Tipus de votació: 
Unanimitat/Assentiment 

 

 

 

Favorable 
 

Tipus de votació: 
Unanimitat/Assentiment 

 

 

 

B) ACTIVITAT DE CONTROL 

 

Adonar de l'Acord de Ple de l'Ajuntament de Meliana rebut per  

aquest Ajuntament, per a millorar el transport públic de viatgers per carretera 

en els municipis de la zona del Carraixet i pedanies de València. 

Favorable 
 

Tipus de votació: 
Unanimitat/Assentiment 

S’informa al Ple de la Corporació de l'acord de ple adoptat per  

l’Excel·lentíssima Ajuntament de Meliana per a millorar el transport públic  

de viatgers per carretera en els municipis de la zona del Carraixet i  
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pedanies de València. 

No es produeixen intervencions sobre aquest tema. 

 

Dació de compte del procés per a canviar el nom del col·legi. 

Favorable 
 

Tipus de votació: 
Unanimitat/Assentiment 

A la vista de l'informe presentat pel CEIP Sant Joan de Ribera d'Alfara  

del Patriarca en el qual s'indica el resultat de la votació del nou nom  

per al centre educatiu, sent el més votat "CEIP Dra. ANNA LLUCH". 

El Ple de la Corporació es dóna per informat i manifesta la seua conformitat. 

  

Adonar de les Resolucions d'Alcaldia des del 30 de març fins al 7 de juny de 

2021. 

Favorable 
 

Tipus de votació: 
Unanimitat/Assentiment 

S’informa de les resolucions d'alcaldia esmentades sense que es  

produïsquen intervencions 

 

  

C) PRECS I PREGUNTES 

 

 

No hi ha assumptes 

 

 

 

 

 

 

 

DOCUMENT SIGNAT ELECTRÒNICAMENT 
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